



The old church 2



The new church 2



Vøringfoss Hotel 4



Eidfjord Fjell & Fjord Hotel 8



Vik Pensjonat/Mosstovo 5



MIX fast food store 9



Kjærtveit Camping 1



Gallery N.B. 11



City hall 16



Post office/Groceries 15



Coop Groceries 7



Mangfaldet 12



Unik giftshop 13



Trebua 6



Bergslien Turistheim 17

Nice walks and suggestions in the centre of Eidfjord:

- **The yellow route** on the map takes you to the **viking graves (14)** on the Hæreid mountain plateau appr. 100 metres above sea level. This is the largest collection of viking graves in all of Western Norway. During your roundtrip you'll get to a very nice viewpoint of the fjord. Starting point: by the bridge. Duration: 75-90 minutes.
- **The blue route** on this map takes you to the **churches (2)** in Eidfjord, the new church from 1980 and the old, mideavel St. Jacobs church built in 1309 (closed). Duration: appr. 60 min.
- **The Gallery Nils Bergslien (11)** connected to the Quality Hotel & Resort Vøringfoss by the harbour is definately worth a visit. From the end of April to September it's open Saturdays & Sundays 12-16 and during cruise calls. In the period end June - middle of Aug open daily 12-18. Entrance is free of charge!
- Visit the wood craftsman at **Trebua (6)**, open on days with cruise ships in Eidfjord. Collection of Hardanger fiddles of the well known fiddlemaker Anders J. Aasen. Handmade items of wood, woodcarvings.
- If you're looking for a bite to eat or a place to have coffee you can visit the **Quality Hotel & Resort Vøringfoss (4)** by the harbour, **Vik Pensjonat** or **Mosstovo (5)** next to the **Town hall (16)**, **Eidfjord Fjell & Fjord Hotel** on top of the hill or the **Mix (9)** fast food store in the centre next to the **bank (3)**.
- Shopping is always fun! **"Unik" (13)** and **"Mangfaldet" (12)** are two local handycraft stores, which both are worth a visit.
- The **postoffice** is located inside the "Joker" grocery store (15).

Schöne Spaziergänge und Vorschläge im Eidfjord Zentrum:

- **Die gelbe Route** auf der Karte führt zu den **Wikingen Gräbern (14)** auf dem Hæreid Plateau ca. 100 MüM. Hier befindet sich die grösste Sammlung von Wikingen Gräbern in ganz Westnorwegen. Auf der Tour kommen Sie an einem schönen Aussichtspunkt vorbei, mit Blick auf dem Fjord. Startpunkt: An der Brücke. 75-90 Minuten.
- **Die blaue Route** auf der Karte führt zu den **Kirchen (2)** in Eidfjord, die neue Kirche aus dem Jahr 1980 und die Mittelalter St. Jakobs-kirche aus dem Jahr 1309 (geschlossen). Dauer: ca. 60 Minuten
- **Die Galerie Nils Bergslien (11)** an dem Quality Hotel & Resort Vøringfoss am Hafen ist absolut einen Besuch wert. In der Zeit vom Ende April bis September ist die Galerie Samstags und Sonntags 12-16 Uhr und an Tagen mit Besuch von Kreuzfahrtschiffen geöffnet Ende Juni - Mitte August ist sie jeden Tag 12-18 Uhr geöffnet. Eintritt frei!
- Besuchen Sie den Holz-Handwerker in **Trebua (6)**, an Tagen mit Kreuzfahrtschiffen in Eidfjord. Sammlung von Hardangergeigen von dem bekabnnten Geigenmacher Anders J. Aasen. Handgearbeitete Holzsovernirs und Schnitzereien.
- Wenn Sie ein Restaurant oder eine Kafeteria besuchen möchten, besuchen Sie das **Quality Hotel & Resort Vøringfoss (4)** am Hafen, **Vik Pensjonat** oder **Mosstova (5)** neben dem **Gemeindehaus (16)**, **Eidfjord Fjell & Fjord Hotel** oben am Hang oder **Mix (9)** Imbiss im Zentrum neben der **Bank (3)**.
- Einkaufen macht Spass! **"Unik" (13)** und **"Mangfaldet" (12)** sind zwei empfehlenswerte Handarbeitsgeschäfte, die beide einen Besuch wert sind.
- Die **Post** ist im Lebensmittelmarkt "Joker" (15).